
Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         1 

 

 

 

 

 

Č. j.: KaRek/0064/23 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 6. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 3. října 2023 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 30 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(23 senátorů přítomno prezenčně, 7 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Návrh Statutu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice. 

5. Delegace zástupců do Rady vysokých škol pro funkční období 2024–2026 (informace). 

6. Různé. 

7. Informace o stávkové pohotovosti na vysokých školách. 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 29 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 6. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. 

Předseda, dr. Bělina, informoval o průběhu doplňujících voleb do AS UPCE, které proběhly 

v rámci volebního celku FR ve dnech 20. a 21. 6. 2023. Předsedou hlavní volební komise 

pro tyto doplňující volby do AS UPCE ve volebním celku FR byl dr. Šmíd. Předseda dr. Bělina 

představil nové senátory z řad akademických pracovníků FR, tj. MgA. Petra Rejmana 

a MgA. Adélu Škrabalovou, a nové senátory z řad studentů FR, tj. pana Jakuba Suka a slečnu 

Slavomíru Galdíkovou. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., a Mgr. Pavel Sedlák, Ph.D., 

byli schváleni následným hlasováním.  

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování, dr. Kuba: 26 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI. 

Výsledek hlasování, dr. Sedlák: 25 PRO, 0 PROTI, 4 SE ZDRŽELI. 
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2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro distanční zasedání a hlasování AS UPCE 

byla senátorům zaslána s pozvánkou na dnešní zasedání. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse.   

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Pravidla byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina seznámil přítomné s programem 6. zasedání a požádal o doplnění programu zasedání 

o bod: Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. Navrhl zařadit tento bod jako 4. bod 

programu a otevřel diskusi k tomuto návrhu. K navržené změně v programu nebyly vzneseny 

žádné připomínky. Dr. Bělina vyzval senátory k hlasování. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Upravený program zasedání byl schválen. 

 

Program zasedání: 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

5. Návrh Statutu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice. 

6. Delegace zástupců do Rady vysokých škol pro funkční období 2024–2026 (informace). 

7. Různé. 

8. Informace o stávkové pohotovosti na vysokých školách. 

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina shrnul činnost předsednictva od posledního zasedání AS UPCE. 

Uvedl, že navržený program zasedání byl schválen předsednictvem a materiály předložené 

k projednání na tomto zasedání byly podrobně diskutovány s vedením univerzity 

a v příslušných komisích AS UPCE.  

Dr. Bělina také informoval, že po skončení doplňujících voleb na FR byly po projednání 

a odsouhlasení celým předsednictvem AS UPCE předány rektorovi univerzity připomínky 

předsedy hlavní volební komise pro volby do AS UPCE Ing. Vnenka a předsednictva AS UPCE 

k současnému znění Volebního řádu AS UPCE a rektor univerzity byl požádán o jejich 

zapracování. K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupil rektor prof. Čapek. 

5. Návrh Statutu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl předseda AS FChT UPCE, doc. Adam, který uvedl, 

že předložený návrh nového Statutu Fakulty chemicko-technologické (dále jen „Statut“) odráží 
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změny v organizační struktuře FChT UPCE, konkrétně zrušení Společné laboratoře chemie 

pevných látek, Polygrafické zkušební laboratoře a zrušení funkce tajemníků kateder a zástupců 

vedoucích kateder, ústavů a fakultního centra. Ve Statutu jsou rovněž promítnuty změny 

vyplývající ze změny Statutu UPCE v oblasti přijímání ke studiu, zápisu ke studiu, poplatků 

spojených se studiem a dokladů o studiu. Dále Statut odráží změny v souladu s nově přijatými 

Pravidly pro udělování medailí a ocenění FChT UPCE. Zpřesněna byla ustanovení dotýkající 

se jednání v akademické obci a členství ve vědecké radě. Zároveň byly provedeny drobné 

formální úpravy. Návrh Statutu byl projednán a schválen AS FChT UPCE dne 31. 8. 2023, 

předpokládaná účinnost je od 1. 1. 2024. Návrh Statutu byl předem projednán s právním 

oddělením Univerzity Pardubice. 

Ve 14:30 se vzdáleně připojila senátorka MgA. Škrabalová, přítomno 30 senátorů.  

Dr. Bělina konstatoval, že k předloženému materiálu obdržel písemně souhlasné stanovisko 

pana rektora. 

Předseda, dr. Bělina, přednesl stanovisko Legislativní komise AS UPCE vypracované jejím 

předsedou, dr. Šmídem, které zní: „Legislativní komise projednala návrh Statutu Fakulty 

chemicko-technologické Univerzity Pardubice per rollam a doporučuje materiál ke schválení v 

předloženém znění. Současně žádá představitele FChT o stručné zdůvodnění zrušení stávajících 

pracovišť (Laboratoř chemie pevných látek, Polygrafická zkušební laboratoř.“  Děkan FChT 

prof. Němec zodpověděl dotaz Legislativní komise AS UPCE. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Statut Fakulty 

chemicko-technologické Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

6. Delegace zástupců do Rady vysokých škol pro funkční období 2024-2026 (informace). 

Dr. Bělina informoval přítomné o obdržení dopisu z Rady vysokých škol. Na konci roku končí 

funkční období současné Rady vysokých škol. Pro funkční období v letech 2024–2026 

by univerzita měla nominovat nové zástupce do Rady vysokých škol. Tyto zástupce nominuje 

AS UPCE. Nominuje jednoho delegáta do sněmu a předsednictva, jednoho delegáta do sněmu, 

jednoho delegáta za každou fakultu, jednoho delegáta do studentské komory, jednoho 

náhradníka delegáta do studentské komory.  

Předseda dr. Bělina již oslovil předsedy Akademických senátů jednotlivých fakult, aby navrhli 

AS UPCE nominanta za svou fakultu. Prostřednictvím AS UPCE oslovil studentskou radu 

univerzity, aby nominovala delegáta do studentské komory a jejího zástupce. Společně 

s vedením univerzity nominuje delegáta do sněmu a předsednictva a delegáta do sněmu.  

Návrhy budou diskutovány a odsouhlaseny na příštím zasedání AS UPCE. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 
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7. Různé. 

doc. Černohorská 

- přednesla prezentaci s názvem Sociální bezpečí na Univerzitě Pardubice (prezentace 

je dostupná: Prezentace aplikace PowerPoint (upce.cz)). Prorektorka doc. Černohorská 

uvedla, že toto téma je řešeno v rámci agendy HR Award a v této souvislosti je na UPCE 

aktuálně připravován koncept zřízení ombudsosoby a Etické komise UPCE, která 

by se touto problematikou zabývala. Prorektorka nastínila koncept připravovaného 

modelu Etické komise UPCE. Upřesnila, že členy Etické komise by měli být zástupci 

z řad studentů, fakult i celouniverzitních pracovišť. Do diskuse se zapojil pan Manojlín, 

dr. Michálek, dr. Kleprlík, dr. Brebera a prof. Čapek. 

prof. Čapek 

- informoval o probíhajících diskusích s představiteli Rady vysokých škol, 

České konference rektorů a MŠMT k plánu financování VVŠ. 

- informoval o reformě doktorských studijních programů, která by měla být zavedena 

v akademickém roce 2026. 

- informoval o přípravě změn ve vnitřním předpisu Jednací řád RVH, především o otázce 

neslučitelnosti funkcí u členů. 

Dr. Bělina 

- informoval o následujícím zasedání AS UPCE, které je naplánované na termín 

28. 11. 2023. 

8. Informace o stávkové pohotovosti na vysokých školách. 

Dr. Kleprlík zahájil tento bod a informoval přítomné o skutečnosti, že Vysokoškolský odborový 

svaz hodlá na úterý 17. října 2023 v čase 14-15 hodin vyhlásit celostátní výstražnou hodinovou 

stávku za účelem prosazení požadavku na navýšení částky určené na financování vysokého 

školství v ČR v rámci rozpočtu MŠMT. Dále informoval o skutečnosti, že Druhá základní 

organizace při Univerzitě Pardubice (Odbory UPCE) stávku podporuje. 

Dr. Kleprlík dále přítomné informoval o konání protestního shromáždění pro zaměstnance 

a studenty UPCE. Proběhne v úterý 17. října od 9 do 11 hod v místnosti EB-E2. 

Více informací ke stávce i protestní akci viz: Odbory UPCE | Univerzita Pardubice. 

V 15:23 zasedání opustili senátoři dr. Michálek a dr. Šmíd. 

K tomuto bodu zazněla diskuse, ve které vystoupil prof. Čapek a dr. Kleprlík.  

Na závěr 6. zasedání AS UPCE poděkoval předseda dr. Bělina všem senátorkám a senátorům 

za jejich účast a nastínil plánovanou činnost senátu pro nejbližší období. Následně zasedání 

ukončil. 

 

Zapsala: Ing. Michaela Jeníčková 

 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D., 

                                                                        předseda AS UPCE      

https://zamestnanci.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/2023-10/5916/as-upcesafe-upcepublic85347.pdf?check_logged_in=1
https://www.upce.cz/odbory-upce

